
PRoToKoŁ

z zebrania Wiejskiego Sołectwa Nosale
odbytego dnia 09 kwietnia 2013 r.

W zebraniu udział wzię|i:
1. Roman Wojtysiak - Wójt Gminy Bralin
2. Robeń Kieruzal _ Zastępca Wójta Gminy Bralin
3. Stanisław Niechciał - sołtys WSi

4. Magdalena Gnitecka - podinspektor, UG Bralin (protokolant)

oraz zaproszeni qoście:

5. Ryszard Dachowski - Wicestarosta

Ponadto w zebraniu uczestniczyli przybyli mieszkańcy, podpisani na załączone1 liście
obecności.
otwarcia zebrania dokonał sołtys stanisław Niechciał, przywitał Wójta Gminy, Zastępcę

Wójta' Wicestarostę oraz zebranych mieszkańcóW.
Następnie głos zabrał Wójt Gminy Bralin - Roman Wojtysiak, który przedstawił zaplanowaną

wiodącą tematykę spotkania, tj' gospodarkę odpadami komunaInymi na terenie Gminy Bratin.
Wójt wskazał' że od 01 |ipca br,' Wchodzi nowy System gospodarki śmieciowej na terenie

całego kraju. Do końca 2012 r. Radni by|l zobowiązani wybrać metodę obliczania opłat (tzw'
podatek śmieciowy _ płatny niezaleŻnie od oddawanej i|ości śmieci). Wójt wyjaśnił zasady
ustalania opłat _ przy śmieciach segregowanych 8 zł od mieszkańca' ale nie Więcej niŻ 35 zł za
całe domostwo, przy niesegregowanych - 12 zł od mieszkańca, bez stawki maksymalnej.
Studenci zamiejscowi oraz osoby starsze - 50% stawki.

W złożonych dek|aracjach mieszkańcy sami wyliczy|i stawkę opłaty za dane gospodarstwo
domowe. Deklaracje nie wymagają decyzji adm inistracyjnej, jednak w sytuacji gdy ktoś nie
uiszcza opłaty Iub błędnie okreś|lł dane wtedy będzie Wszczęte postępowanie administracyjne.
Deklaracje można składac do tej pory |ub je korygowaó.

Na ostatniej sesji radni uchwa|ili zmianę do uchwały pieruotnej. Zmiana ta wprowadzała
możliwośó pobierania opłat w formie inkaso - osoba, która zbiera opłatę za wodę, będzie zbieraó
równieŻ za śmieci - co 2 m-ce .

Nowa ,,ustawa śmieciowa'' została przez samorządy zaskarzona do Trybunału
Konstytucyjnego.

Wójt Gminy przedstawił statystyki roczne dotyczące ilości produkowanych śmieci na.Jedną
osobę: Gmina Bralin - 240 kg' Wielkopolska - 260 kg' Polska - 300 kg.
Wyjaśnił' że system gospodarki odpadami, który do tej pory funkcjonował W naszej gminie jest
poróWnywalny do nowowprowadzanego'

Ponadto Wójt oznajmił, że Gmina moŻe zakupić kubły na śmieci mokre (na kółkach)' których
szacunkowy koszt zakupu wynosi łącznie ok' 160 tys. zł' Kubły będą miały poj. 12O l' będą
e|ektronicznie oznakowane. Śmieciarki zabierające kubły będą wyposazone w GPS i urządzenie
ważącó śmieci na miejscu' Wskazał, Źe śmieci segregowane będą zbierane w workach - wg
instrukcji jak na rozdanych ulotkach' Smieci zimą będą zabierane raz w miesiącu, a W okresie
letnim - dwa razy w miesiącu (ze wzg|ędu na szybką fermentację). Natomlast worki będą
przekazywane tak jak do tej pory przez Gminę

Dodatkowo Wójt wyjaŚnił' iŹ stawka opłaty za śmieci została oszacowana wg danych za rok
2012. opłata za śmieci jest obowiązkowa, ponadto gmina Bralin nalezy do ag|omeracji. Śmieci
mokre muszą zostaÓ w ag|omeracji, natomiast śmieci segregowane mogą zostaó wywiezione
poza granice aglomeracji.

Strona 1z 3



- Edmund Michalski - nie jestem W stanie wyprodukowaó w miesiącu tyle śmieci aby zapełnió

cały pojemnik' poniewaz sam prowadzę gospodarstwo domowe.

- Wójt - Śmieci segregowane mozna odstawiÓ indywidualnie ale opłatę trzeba zapłacić.

- Mirosław Kępa - ustawa śmieciowa jest nieżyciowa' nie zgadzam się ze stawką miesięczną'

ponieważ nie Wyprodukuję tylu śmieci.
- Wójt - ustawodawca nie dał moż|iwości ustalania stawki indywidua|nej od wystawionych śmieci,

jest podatek śmieciowy, który trzeba zapłacić' System nie daje możliwości indywidua|nego

podejścia do mieszkańca.
_ Mirosław Kępa - ta ustawa jest niedopracowana. Jak zapełnię kubeł to go wystawię' nie

zgadzam się z opłatą miesięczną'

- Małgorzata Witak - czy kubły będą za darmo?
- Wójt - tak, kubły będą za darmo, za dwustronnym porozumieniem, jednak trzeba będzie o nie

dbaÓ. Jeżeli kubeł się zniszczy to będzie wymieniony. JeŹeli jeden kubeł będzie niewystarczający

to w ko|ejne trzeba zaopallzyć się samemu.

- Hieronim Głowik - co zrobić ze śmieciami po środkach chemicznych?
- Wójt - trzeba mieÓ własne umowy, Gmina odbiera tylko śmieci bytowe, pozostałe trzeba

odstawiÓ indywiduaInie.
- Hieronim Głowik - żaden producent, czy pośrednik nie chce odbieraó takich opakowań.

_ Beata Federenko - co z |iśómi lub trawągdy nie ma kompostownika?
_ Wójt _ nie wolno wrzucać do śmieci mokrych' trzeba składowaó na kompostownik lub

'indywidualnie na składowisko do olszowy'

- Softys - jest firma ze Złoczewa, która będzie mogła odbieraó odpady po środkach chemicznych,

nawozach' tylko trzeba się do nich zgłosić
- Wójt - zawsze trzeba brac potwierdzenie od takiej firmy' że odebrali od nas takie śmieci.

- Hieronim Głowik - co z opakowaniami po lekach dla zwierząt?
- Wójt _ ten kto dostarcza leki będzie musiał odbierac zuŻyte opakowania.

- Ryszard Dachowski - na ulotce są podane dwie pojemności kubłów' trzeba ujednoliciÓ

pojemnośó kubłów.
_ Wójt - firma, która chce wygrać przetarg musi miec możliwość odbioru różnych pojemności'

- Beata Federanko - dlaczego Gmina w zamian za zasiłek nie zmusza ludzi do prac publicznych,

np. Wykaszania roWóW'

- Wójt - zawsze proszę sołtysów o wskazanie osÓb do tego typu prac, .jednak chętnych brakuje'

Pan Wójt poinformował' ze ze wzg|ędu na kolejne zebranie z mieszkańcami w Bralinie musi się

pożegnaÓ, a zebranie dalej będzie prowadził Pan Zastępca' Podziękował wszystkim zebranym

mieszkańcom za udział w zebraniu'

Ko|ejnym tematem zebranja był Stan drogi powiatowej w Nosalach. Softys wskazał na opłakany

stan tej drogi, na koniecznośó łatania dziur oraz budowę chodnika.
_ Hieronim Głowik - nalezy wprowadzió ograniczenie tonazowe do 16 t.

- Wicestarosta - jak długoŚÓ chodnika jest potrzebna?
- Sołtys _ łącznie ok. 600 m na dwóch odcinkach od stawu do przystanku autobusowego oraz od

poses.ji Pana Młota do cmentarza.
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- Hieronim Głowik - proszę o oczyszczenie drogi z Mnichowic do Turkowy, ponieważ krzaki
zaczynają odrastać i zagradzaÓ drogę.
- Wicestarosta - proszę złożyc stoSowny Wniosek'
- Sołtys - proszę również o usunięcje gałęzi i konaróW przy drodze z Nosa| do Mnichowic. Ki|ka
konarów wisi zawieszone na gałęziach nad drogą.
- Pan Zastępca Wójta - trzeba pochwaliÓ powiat za wycięcie krzaków przy drodze z Mnichowic
do Bralina.
_ Wicestarosta - wspólnie z gminami robimy ''schetynówki"' Powiat pozyskał darowizny od
prywatnych firm, pozyskał punkty i powstała ,'mała obwodnica''. JeŻeli chodzi o drogę przez
Nosale _ ona przechodzi przez dwie Gminy, łączy dwie Gminy. Powiat porozumie się z gminami
Bralin i Baranów' w celu uzyskania dofinansowania na remont tej drogi.
- Pan Zastępca Wó'ita - nie było sytuacji aby gmina Bralin odmówiła pomocy' Czy ten wniosek
będzie w tym roku składany?
- Wicestarosta - ja o drogę na Zurawiniec wa|czyłem 3 |ata. Udało się dokończyć jej budowę.
Natomiast Powiat przeprowadzi remont tej drogijako inwestycję'
- Sołtys _ mamy zapewnienie od Pana Starosty, że zajmie się naszą drogą przez wieŚ.
- Pan Zastępca Wójta - doraŹnie trzeba załatać dziury aby nikt nie uszkodził pojazdu, jednak z
dużym remontem tŻeba poczekaó, az będą sprzyjające Warunki atmosferyczne.
- Beata Federenko _ czy będzie szlaka na drogi?
- Pan Zastępca Wójta - tak' są wyłonione firmy dostarczające materiał na drogi, szlakę
dostarczać będzie firma Pana Wojciecha Heisinga, a mieszankę kamienną firma Pana Daniela
Heisinga.

- Beata Federenko - proszę o ustawienie wiaty przystankowej zlokalizowanej przy kaplicy.
- Pan Zastępca Wó.1ta - na przykładzie Czermina wiem, że są problemy w kwestii uzgodnienia

' lokaIizacji wiaty pzystankowej. Ale Są płytki i kostka, trzeba przygotowaó miejsce i sprawa jest
załatwiona.

- Beata Federenko _ proszę o zakup siatki w celu ogrodzenia placu zabaw aby moŹna było
postawić piaskownicę, ja będę osobiście przykrywać piaskownicę.
- Pan Zastępca Wójta - proszę podaó wymiary konieczne do ogrodzenia placu zabaw.
- Jan Sułkowski - Irzeba zwrócić uwagę na potrzebę Wymiany pisaku i w związku z tym na
mozIiwośó dojazdu wywrotki.

- Sołtys - jest jeszcze jeden Ważny temat, potrzeba powstania nowej ŚWietlicy Wiejskiej'
- Pan Zastępca Wójta - gmina nie zapomina o Nosalach, częśÓ nadwyzki budzetowej została
przeznaczona na dokumentację projektową' Więc może uda się w tym roku stworzyÓ projekt'

- lrena Grau - czy autobusy Szkolne, wiozące dzieci, mogą zabierać mieszkańców, np' do
lekarza.
- Pan Zastępca Wó.jta - jezeli jest miejsce, a są chętne osoby to mogą zabieraó takie osoby.

- Beata Federenko - proszę o zamontowanie koszy na śm]eci na przystankach.
- Pan żastępca Wójta - śmieci z koszy na przystankach odbierane będą przez Gminę'

Wobec braku kolejnych pytań ze strony zgromadzonych mieszkańców Pan Zastępca Wójta i

Sołtys podziękowali wszystkim przybyłym mieszkańcom i zakończyli zebranie

Załączono' Iistę obecności.

Protokołowała: Magdalena Gnitecka
Nosale, dnia 09.04.2013 r.
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